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اخبار کوتاه از فوتبال

حدیث دشت عشق

خواندنی از ورزش ایران

سمنان - خبرنگار کیهان:
دانش آم�وز نقاش س�رخه ای در س�ی ویکمین جش�نواره 
هنرهای دستی و تجسمی دانش آموزان کشور رتبه دوم را به 

خود اختصاص داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش و پرورش استان سمنان 
فاطمه ابراهیمی دانش آموز س��رخه در جش��نواره هنرهای دستی و 
تجسمی دانش آموزان کشور که در اردوگاه شهید رجائی نیشابور برگزار 
شد، توانست مقام دوم را در میان دو هزار و 23 اثر برگزیده ارسالی به 

جشنواره به خود اختصاص دهد.

هنرمند سرخه ای مقام دوم نقاشی 
دانش آموزان کشور را کسب کرد

سرویس ورزشی-
در چن�د س�ال اخیر- ی�ا حداقل فصل ج�اری - تمام 
بازی های لیگ مثل دیدار اس�تقلال و پرسپولیس بوده اما 
چون فوکوس بیش�تری روی دربی اس�ت و ثانی�ه به ثانیه 
آن در ذه�ن م�ردم ثبت می گردد، زش�تی هایش در ابعاد 

گسترده تری نمایان می شود. 
ت��ا پیش از درب��ی 77 انتظار این بود که جدال اس��تقلال و 
پرس��پولیس زیبایی و تماش��ایی ش��ود، چرا؟ به این دلیل که 2 
تیم جزو تیم های بالانش��ین ج��دول رده بندی لیگ برتر بودند و 
بیش��ترین ملی پوش را دارند، چون دو تی��م برترین خط حمله و 
دفاعی لیگ را در اختیار داشتند، چون بعد از 2 تساوی بدون گل 
این بار هر 2 تیم برد می خواس��تند، چون استقلال یکی از 8 تیم 
برتر آس��یا است و تیم هشتادوچهارم دنیا، چون پرسپولیس دایی 

در آزادی به هیچ تیمی رحم نکرده بود، چون ... 
سوت فغانی که به صدا درآمد تمام این انتظارات رنگ باخت 
و همه چیز مش��اهده ش��د غیر از فوتبال زیبا. بازی آنقدر سرد و 
کس��ل کننده بود که اعتراض تماش��اگران و کارشناسان را نیز به 
دنبال داشت. بسیاری از کارشناسان فوتبال از دست رفتن آرامش 
و افزایش استرس را دلیلی بر زشتی دربی 77 دانستند اما به این 
موضوع مهم توجه نکردند که اگر تمام این موارد درس��ت باش��د، 
پس چرا دربی کش��ورهای دیگر زیبا از آب در می آید؟ آیا کسی 
می تواند ادعا کند حساس��یت های بازی رئال مادرید و بارس��لونا 
کمتر از دیدار استقلال و پرسپولیس است؟ حساسیت های بازی 
س��لتیک و رنجرز اسکاتلند چطور؟ کارشناسان عزیز حتما اطلاع 
دارند که در آن دربی هزار و یک مسایل دیگر به غیر از فوتبال بر 
حساسیت های بازی افزوده است، پس چرا نمایش آنها هیچ وقت 

یوس�ف کرمی که به اردوی تیم ملی تکواندو دعوت 
شده بود در این اردو حضور نیافت.

دارن��ده م��دال برنز المپی��ک 2004 آت��ن و چندین مدال 
قهرمانی آس��یا، قهرمانی جهان و قهرمانی بازی های آس��یایی به 
دور جدید اردوی تیم ملی تکواندو دعوت شده بود که این اردو از 
دیروز در خانه تکواندو آغاز شد، اما کرمی در اردو حضور نیافت. 
یوس��ف کرمی حدود پنج ماه قبل در اعتراض به شرایط اردویی 

تیم ملی تکواندو اردو را ترک کرد و مدت ها از اردو دور بود.
کاپیتان دوست ندارد برگردد

مرتض��ی کریمی س��رمربی تیم مل��ی در خصوص دلایل 
غیب��ت کرمی گفت: دلیل نیامدن یوس��ف کرم��ی در اردو را 

نمی دانم و در مورد نیامدنش چیزی به من، افشار و یا اعضای 
فدراسیون نگفته اس��ت، برای این که از دلایل عدم حضورش 
مطلع ش��ویم حتی به علیرضا نص��ر آزادانی و فرزانه عبداللهی 
ه��م گفتیم که با او تماس بگیرند و دلایل را جویا ش��وند که 
متاسفانه به تماس های آنها هم جواب نداد. سرمربی تیم ملی 
تکواندو با اشاره به این که تمام کارهای لازم برای حضور کرمی 
در اردو و مطلع ش��دن از دلایل عدم حض��ورش را انجام داده 
اس��ت، یادآور ش��د: ما هر آنچه که می توانستیم انجام دادیم و 
بقیه مراحل او برای بازگش��ت به تیم ملی به خودش بستگی 
دارد. وظیفه ما دعوت کردن بود که این کار را انجام دادیم، اما 

گویا دوست ندارد به اردو بیاید.

نشس�ت کمیته  بین المللی المپیک امروز )یکش�نبه( در بوئنوس آیرس آرژانتین برگزار می شود و سه ورزش 
کشتی، اسکواش و بیسبال پس از دفاع از خود باید منتظر رای اعضا بمانند تا مشخص شود کدامیک شانس حضور 

در المپیک 2020 را خواهند داشت.
در این نشست از طرف فیلا، علاوه بر نناد لالوویچ ، دانیل ایگالی ، قهرمان نیجریه ای الاصل کانادا در المپیک 2000، جیم 
شر- ملی پوش آمریکا در المپیک 1988، کارول هاین – دارنده برنز وزن 48 کیلوگرم بانوان در المپیک 2012 و لایزلگراند – 
نایب رئیس فدراسیون کشتی فرانسه و دارنده مدال برنز المپیک 2004 برای دفاع از کشتی در اجلاس بوئنوس آیرس حضور 
خواهند داش��ت. به نظر می رس��د با تغییر قوانین و به خصوص با حذف اوزان آقایان و اضافه شدن به وزن های بانوان، کشتی با 
دفاعی که از خود خواهد کرد در اجلاس امروز می تواند امیدوار باش��د تا در المپیک 2020 باقی بماند. به نظر می رس��د بیشتر 
کارشناس��ان حذف دو وزن از کش��تی در المپیک 2016 را بهای حفظ این ورزش در المپیک 2020 می دانند و امیدوارند در 
اجلاس امروز بوئنوس آیرس این رش��ته در رقابت با اس��کواش و بیسبال پیروز شود و در المپیک باقی بماند. البته نناد لالوویچ، 

رئیس جدید فیلا بحران شش ماه گذشته کشتی را بزرگ ترین بحران سه هزار سال اخیر این ورزش می داند.

 برخی منابع آگاه از رایزنی با زوران گائیچ برای سرمربیگری این تیم خبر می دهند.
پیش از این خبر تفاهم اولیه باشگاه متین ورامین با »رائول لوزانو« مربی آرژانتینی برای هدایت تیم متین ورامین منتشر شده 
بود. اما در نهایت این همکاری شکل نگرفت. در فاصله 10 روز تا پایان مهلت سازمان لیگ برای ارائه قراردادها، شنیده می شود، 
مسئولان باشگاه متین ورامین با زوران گاییچ سرمربی قبلی تیم ملی والیبال ایران و همچنین یک گزینه ایتالیایی مذاکره کرده اند.

چند دلیل برای پائین بودن سطح فنی بازی استقلال و پرسپولیس

حقایق پنهان فوتبال در دربی آشکار شد!

به بدی دربی تهران نبوده است؟
اگ��ر بخواهی��م کمی واق��ع بین باش��یم، باید عن��وان کنیم 
فاکتورهای زیادی دست به دست هم داد تا دربی به سمت زشتی 
تغییر مس��یر دهد. دراین بازی استرس بسیاری بر مربیان دو تیم 
حاکم اس��ت تا جایی که احتمال دارد با یک باخت سنگین حتی 
موقعیت شغلی خود را از دست دهند. همین عامل سبب می شود 
که احتیاط در دس��تور کار قرار گی��رد و نباختن بزرگترین هدف 
مربیان ش��ود؛ مربیانی که البته اس��تاد س��ر دادن ش��عارهایی در 

خصوص فوتبال تهاجمی و میل به بردن هستند. 

درکنار این اس��ترس، پائین آمدن س��طح فنی فوتبال ایران 
نیز مزید بر علت ش��ده تا ش��اهد بازی های زیبا نباشیم. در چند 
س��ال اخیر- یا حداقل فصل جاری - تم��ام بازی های لیگ مثل 
دیدار استقلال و پرسپولیس بوده اما چون فوکوس بیشتری روی 
دربی اس��ت و ثانیه ب��ه ثانیه آن در ذهن م��ردم ثبت می گردد، 

زشتی هایش در ابعاد گسترده تری نمایان می شود. 
فوتبال ما دوران افت خود را پش��ت س��ر می گذارد، البته در 
همین دوران افت برخی نتای��ج عجیب و غریب مثل برتری برابر 
کره جنوبی و صعود به جام جهانی نیز رقم می خورد. خیلی حرف 

اس��ت دریک بازی بزرگ که حداقل 10 ملی پوش در آن حضور 
دارند یک جوان 20 ساله و کم تجربه بهترین و فنی ترین بازیکن 
زمین می ش��ود و جواد نکونام با تجربه، بازیکن اخلاق میدان! در 
حالی که اگر قرار بود همه چیزدرست پیش برود باید جواد نکونام 
با آن همه سابقه بازی در تیم ملی و اروپا، بهترین بازیکن شود نه 

»صادقیان«ی که تازه به پیراهن پرسپولیس رسیده است. 
مس��لما ب��رای این افت دلای��ل زیادی از جمل��ه پائین بودن 
دان��ش مربیان ، نب��ود آموزش برای مدیران، مربی��ان و بازیکنان، 
فق��ر امکان��ات و ... وج��ود دارد. به تمام اینها باید م��وارد تازه ای 
را نیز اضافه نمود که واقعا ش��گفت انگیز اس��ت. مواردی از جمله 
اینکه مربی تیم در کوران مس��ابقات تیم��ش را رها می کند و به 
آمریکا می رود، سرمربی تیم هر روز با دخترش به تمرین می رود 
و خواندن روزنامه های ورزش��ی را به حض��ور جدی در تمرینات 
ترجیح می دهد. بازیکن یک و نیم میلیاردی در تمرین فقط و فقط 
به فکر ش��وخی و خنده است. خب با چنین شرایطی آیا به پایان 

رسیدن دوران افت، انتظار معقولی است؟! 
ام��ا در کنار برش��مردن برخی از مش��کلات ، باید به موضوع 
دیگری نیز توجه داشت و آن هم »تقویت حس مسئولیت پذیری« 
نزد اهالی فوتبال است.  مدیران، مربیان و بازیکنی که قراردادهای 
میلیاردی امضاء می کنند در مقابل جامعه خود مس��ئول هستند. 
آنه��ا به اندازه پولی که دریافت می کنند باید تمرین و بازی کنند 
و اگ��ر غی��ر از این رفتار کنند – که بس��یاری از آنها می کنند – 
مقصر قلمداد می ش��وند. وظیفه مسئولان ورزش است که به هر 
طریق که خود صلاح می دانند این حس مسئولیت پذیری را نزد 
دس��ت اندرکاران فوتبال تقویت کنند تا از بن بستی که گرفتارش 

شده  ایم، رهایی یابیم.  

مربی مس کرمان درگذشت 
مهدی محمدی مربی این فصل مس کرمان که دو هفته  گذش��ته سکته 
قلبی کرده و س��پس دچار س��کته مغزی ش��ده بود، روز گذش��ته فوت کرد. 
محم��دی چند روز در کما بود و ش��رایط خوبی نداش��ت. او تنها مربی بومی 
کرمان بود که از زمان حضور مس در لیگ برتر بیشتر سال ها به عنوان دستیار 
س��رمربی فعالیت می کرد.محمدی امس��ال هم در کنار محمود یاوری هدایت 
مس را بر عهده داش��ت. مراس��م تش��ییع این مرحوم امروز از ساعت 8 صبح 
از مقابل ورزشگاه شهید س��لیمی کیای کرمان آغاز می شود. سرویس ورزشی 
کیه��ان این ضایعه را به خانواده محمدی، باش��گاه مس و هواداران فوتبال در 

کرمان تسلیت می گوید.
جدایی پیروانی از فجر

مدیرعام��ل فجرسپاس��ی با اعلام موافقت با اس��تعفای غ��لام پیروانی از 
مش��خص شدن س��رمربی تیمش تا پایان هفته خبر داد. جعفری گفت: تنها 
کسی که از پیروانی حمایت کرد، خودم بودم اما چقدر باید باخت می آوردیم؟ 

نمی شود که چهار، پنج بازی پشت سر هم شکست بخوریم.
تیم ملی عراق به ایران نمی آید 

فدراسیون فوتبال عراق که قرار بود شهر اهواز را به عنوان میزبان بازیهای 
خانگی خود در انتخابی جام ملت های آس��یا 2015 انتخاب کند به یکباره از 
انتخ��اب نهایی اردن خبر داد؛ جالب اینکه یکی از اعضای فدراس��یون فوتبال 

عراق سخنانی را در انتقاد از فدراسیون فوتبال ایران بر زبان آورد.
رضایی مدیر تیم های پایه پیکان

اصغر ملکیان مدیرعامل باشگاه پیکان در حکمی، رحمان رضایی بازیکن 
س��ابق تیم ملی و پرس��پولیس را به عنوان مدیر تیم های پایه پیکان منصوب 

کرد. 
فیفا استقلال را تیم دوم لیگ ایران می داند

در حالی که استقلال تهران به دلیل فحاشی تماشاگرانش و با حکم کمیته 
انضباطی و تایید استیناف با کسر یک امتیاز مواجه شده است، سایت فیفا در 
جدول مربوط به لیگ ایران، این تیم را 16 امتیازی دانس��ته و در حال حاضر 
این تیم را در رده دوم جدول رده بندی لیگ برتر ایران قرار داده است.در حال 
حاضر و طبق حکم فدراس��یون فوتبال ایران، استقلال 15 امتیازی است و در 

رده چهارم ایستاده است.
استعفای یاوری و بی خبری مدیرعامل

روز گذش��ته محمود یاوری از س��رمربیگری مس کرمان اس��تعفا کرد اما 
ایرانمنش  مدیرعامل باشگاه مس کرمان مدعی شد هنوز یاوری استعفا نداده 

و حتی اگر چنین اتفاقی هم بیفتد با آن موافقت نخواهد کرد.
خداداد: چون تخمه می خوردم، خوابم نبرد!

خ��داداد عزیزی با انتق��اد از کیفیت فنی دربی ته��ران گفت: دربی مثل 
همیشه بی کیفیت بود. البته دربی همیشه یک شکل دارد و بی کیفیت است. 
شما وقتی فوتبال اروپا را می بینی از بازی لذت می بری اما موقع دیدن فوتبال 
ایران حالت بد می شود. خداداد درباره اینکه خیلی ها پای بازی خوابشان برد 
گفت: آنطوری هم که نبود آدم خوابش ببرد البته چون من هنگام دیدن بازی 

تخمه می خوردم، خوابم نبرد.
واکنش رویانیان به انتقادات در خصوص دربی

محمد رویانیان در واکنش به انتقادها از رقم خوردن دوباره نتیجه تساوی 
در دربی پایتخت گفت: آیا آنهایی که انتقاد می کنند اجازه  باخت به قلعه نویی 

و دایی را داده اند؟
توصیه ای که کی روش به شجاعی کرد

مس��عود ش��جاعی در  کنفرانس خبری اش فاش کرد ک��ه برای انتخاب 
لاس پالم��اس با س��رمربی پرتغالی تیم مل��ی فوتبال ایران  مش��ورت کرده و 
کارلوس کی روش به او توصیه کرده به تیمی برود که فرصت بازی به او برسد. 
تیمی که در لیگ یک یا لیگ دو باشد و مسعود را برای جام جهانی آماده کند.

حمایت قاطع از سرمربی ملوان
مدیرعامل باش��گاه ملوان ضمن اعلام حمایت قاطع از اسکوچیچ می گوید 
داوری ضعیف، فش��ار تماش��اگران و سمپاش��ی عده ای علی��ه تیم عامل عدم 

نتیجه گیری مطلوب ملوان است.
انتقاد پورحیدری از برنامه ریزی لیگ

مدیر فنی اس��تقلال با انتقاد ش��دید از برنامه ریزی لیگ می گوید آیا باور 
کردنی اس��ت که تیمش پنجش��نبه در اصفهان به مص��اف ذوب آهن برود و 
روز چهارش��نبه هفته  بعدش در تایلند به میدان برود؟ این برنامه ریزی نوعی 

خودکشی برای تیم هاست. 

یک شنبه  سرنوشت ساز برای تاریخ كشتی 

فعالیتش را از مس��جد محل ش��روع کرد. بعد 
هم در کمیته فرهنگی جهاد س��ازندگی مبارکه به 
فعالیت ه��ای فرهنگی پرداخت. ادای فریضه امر به 
معروف و نهی از منکر از ش��اخصه های مهم او بود. 
عشقش به معارف اهل بیت )ع( او را به حوزه علمیه 
کش��اند. در مدرس��ه ذوالفقار ثبت ن��ام کرد و جزو 
س��ربازان امام زمان )عج( در آمد. بعد هم آموزش 
در پادگان غدیر و عزیمت به دیار عاشقان، شغلش 

به یاد طلبه بسیجی شهید »ابراهیم نصراللهی«
ابراهیم در آتش

شده بود. آرپی جی زن و تانک ها را شکار می کرد. همسرش می گفت: تنها هشت 
ماه از ازدواجمان س��پری ش��ده بود، روزی برای نماز صبح برخاستم او را ندیدم. 
س��راغش را گرفتم فهمیدم راهی جبهه شده اس��ت. بعد هم با گلواژه نامه اش از 
من حلالیت طلبید. اکنون به خاطر زنده نگه داش��تن خاط��ره اش نام فرزندم را 

ابراهیم نهاده ام.
طلبه بسیجی شهید »ابراهیم نصراللهی« سال 1344 در مبارکه متولد شد و 

در 1362/8/1 در عملیات والفجر چهار به شهادت رسید.

کرمی به اردوی تیم ملی تکواندو برنگشت

عض�و هیات اجرایی کمیته ملی المپیک تاکید کرد متخلفان فروش 
ساختمان گاندی این کمیته تنبیه می شوند. 

س��ید مهدی هاش��می گفت: در پاس��خ به این پرس��ش که آی��ا در فروش 
س��اختمان های کمیته  تخلف خاصی نشده اس��ت؟ تاکید کرد: اشکالاتی وجود 
داش��ت که قرار بود متخلفان توبیخ و تنبیه ش��وند. مصوبه قبلی کمیته  المپیک 
روش��ن است و مشخص اس��ت که کسی باید توبیخ ش��ود. همچنین کمیته ای 
مسئول شده که اشکالات را بررسی کند و اگر عمد و ایرادی وجود داشت آن را 
به اطلاع هیات اجرایی برساند. بخشی از فروش ساختمان مصوبه هیات اجرایی 
اس��ت. مازاد بر آن علی آبادی و افش��ارزاده و یک نفر از میان قدمی و کرباسیان 
موضوع را بررسی کردند. وی افزود: اگر خسروی وفا مدعی است که تخلف شده 
یا جمع بندی مناسب نیست و یا این که مراجع نظارتی در حال بررسی موضوع 
هستند، باید منتظر ماند تا مراحل طی شود. ما نه مانع از رسیدگی آنها می شویم 

و نه تاثیر خاصی داریم. آنها به هر نتیجه ای که برسند اعلامش می کنند. 

تنبیه در انتظار متخلفان فروش ساختمان کمیته ملی المپیک

احسان لشگری و رضا یزدانی با مراقبت ویژه  پزشکان در رقابت های 
جهانی مجارستان می توانند کشتی بگیرند.

رضا لایق مربی تیم ملی کشتی درباره  آخرین وضعیت مصدومیت لشگری و 
یزدانی گفت: با درمان ها و پی گیری هایی که از طرف پزش��کان و فیزیوتراپ های 
تیم ملی صورت گرفته است این دو کشتی گیر با کمی مراقبت ویژه به رقابت های 
جهانی می رسند. البته آسیب دیدگی وجود دارد ولی خوشبختانه در حدی نیست 
که این کش��تی گیران نتوانند کشتی بگیرند. وی افزود: از لشگری MRI گرفته 
نشد ولی با بررس��ی هایی که انجام شد و چکاپ پزشکان وضعیت بدی ندارد. او 
تمرینات خود را در بدنسازی و قوی کردن عضلات چهار سر ران انجام داده و از 

دیروز تمرینات مرور فن خود را آغاز خواهد کرد. 

اعزام 2 کشتی گیر با مراقبت ویژه به مسابقات جهانی

مربی تیم ملی بوکس ایران از برگزاری اردوی مشترک با ارمنستان 
در 19 شهریور خبر داد.

اکب��ر احدی گفت: پس از آن که اعزام ب��ه تورنمنت رومانی به دلیل ندادن 
ویزا توسط سفارت این کشور لغو شد برای آنکه بتوانیم قبل از مسابقات جهانی 
ملی پوش��ان را محک بزنیم قرار شد 19 شهریور به ارمنستان برویم و در اردوی 
مشترکی با حضور ملی پوشان این کشور شرکت کنیم. وی افزود: تا آنجایی که 
من می دانم تیم ملی ارمنستان از 19 شهریور تا 2 مهر در منطقه ای کوهستانی 
به نام زاکازور حضور خواهد داشت که طبق هماهنگی های انجام شده قرار است 

ملی پوشان ما هم در همین تاریخ به این منطقه بروند.

ارمنستان مکان بعدی اردوی تیم ملی بوکس

فدراسیون فوتبال بحرین هم از میزبانی جام ملت های 
آسیا 2019 کنار کشید.

پس از کش��ور چین، فدراس��یون فوتبال بحرین با انتش��ار 
بیانیه ای از میزبانی جام ملت های آس��یا 2019 کناره گیری کرد. 
هفت کشور  ایران،عربستان، امارات، عمان، کویت، تایلند و بحرین 
برای میزبانی جام ملت های آسیا 2019 درخواست میزبانی داده 

بودند که با کناره گیری بحرین این تعداد به عدد ش��ش کاهش 
یافت. در بیانیه فدراس��یون فوتبال بحرین آمده است: فدراسیون 
فوتب��ال بحرین بعد از هماهنگی با دیگر کش��ورهای عربی نامزد 
میزبان��ی جام ملت های آس��یا 2019 تصمیم ب��ه کناره گیری از 
میزبان��ی ای��ن رقابت ها گرفت. م��ا برای ایج��اد یکپارچگی بین 

کشورهای خلیج )فارس( تصمیم گرفتیم که انصراف دهیم.

انصراف بحرین از میزبانی جام ملت های آسیا 2019 

*  تیم کاراته نوجوانان ایران در بخش دختران و پسران توانست با کسب 6 مدال طلا، پنج نقره و 4 برنز عنوان قهرمانی رقابت 
های آزاد ترکیه را از آن خود کرد. 

* در پی اجرای پنج طرح ملی ورزشی در مدارس کشور، دانش آموزان دختر در اولین جشنواره ورزشی فرهنگی 
دانش آموزان و در رشته های ژیمناستیک و تنیس روی میز، شنا، طناب زنی ، دوو میدانی به رقابت پرداختند. 

* تیم فارس عنوان نخست رقابت های دوومیدانی قهرمانی جوانان کشور را به خود اختصاص داد. 
* یک سایت خبری آمریکایی از احتمال پیوستن حامد حدادی به تیم »نیواورلینز پلیکانز«  خبر داد. 

وزنه بردار دسته 105 کیلوگرم تیم ملی، به دلیل آسیب دیدگی از ناحیه کشاله ران از جمع اردونشینان خارج شد.
مجیدی که آخرین بار در بازیهای آس��یایی گوانگژو چین دوبنده تیم ملی را بر تن کرد، یکی از س��ه وزنه بردار دس��ته 105 
کیلوگرم تیم ملی بود که خود را برای رقابتهای جهانی لهستان آماده می کرد، اما به دلیل پارگی عضله داخلی ران با صلاحدید 

کادر فنی از جمع اردونشینان خارج شد. 

خروج یک وزنه بردار از اردوی تیم ملی

حضور قطعی کامرانی به عنوان یار کمکی ماهان در آسیا 
ملی پوش بسکتبال کشورمان به عنوان یار کمکی برای تیم  

ماهان در رقابت های باشگاه های آسیا به میدان خواهد رفت.
مهدی کامران��ی گارد راس ملی پوش مهرام به عنوان یار 

کمک��ی تیم ماهان در رقابت های باش��گاه های آس��یا حضور 
خواهد داش��ت. تیم بسکتبال ماهان  برای نخستین بار در این 

رقابت ها به میدان خواهد رفت.
احتمال بازگشت گائیچ به ایران

بناب - خبرنگار کیهان:
 رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
گفت: ظرفیت دانشگاه ها در سال تحصیلی جدید 

به اندازه شرکت کنندگان در کنکور بود.
دکتر حس��ینقلی ش��هریاری در اولی��ن همایش 
دانش��جویان بنابی داخل و خارج از کش��ور با اش��اره 
به تصویب نقش��ه جامع علمی کشور در شورای عالی 
انقلاب فرهنگی گفت: در برنامه چشم انداز 1404 قرار 
است جمهوری اسلامی در تمامی زمینه ها به مقام اول 

دست یابد.

وی اف��زود: در خیل��ی از بخش ه��ا ب��ه این مهم 
دس��ت یافته ای��م، ولی ممکن اس��ت با ای��ن روندی 
ک��ه حرکت می کنی��م، به ه��دف بزرگی ک��ه رهبر 
 معظ��م انق��لاب آن را ترس��یم کرده ان��د، نرس��یم!

نماینده مردم زاهدان در مجلس ش��ورای اس��لامی با 
بی��ان اینکه در تمام زمینه های بهداش��ت و درمان و 
تحصیلات عالیه وضعیت مطلوبی داریم؛ افزود: امروز 
فارغ التحصیلان پزشکی و پرستاری جذب کار می شوند 
و حتی در زمینه پرستاری کمبود جدی داریم و هرقدر 
پرستار تحویل جامعه دهیم، ظرفیت اشتغال برای آنها 

فراهم است.
رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس سپس 
با اشاره به واگذاری تصدی گری توسط دولت به مردم 
گفت: هدف این است که خیلی از بخش ها را تحویل 
مردم دهیم و با دادن تسهیلات مورد نیاز مردم را به این 
سمت سوق دهیم چون دولت تنها وظایف حاکمیتی 

را انجام می هد.
وی همچنین با اش��اره به آغاز به کار شرکت های 
دان��ش بنی��ان تصریح ک��رد: ب��ا کمک تع��دادی از 
اندیشمندان برخی کارهای کلیدی که در کشور انجام 

نمی شد، الان توسط ش��رکت های دانش بنیان انجام 
می شود که امیدواریم روز به روز شاهد شکوفایی این 

نظام در تمام زمینه ها باشیم.
گفتنی است اولین همایش دانشجویان بنابی داخل 
و خارج از کشور با هدف شناسایی، بستر سازی و استفاده 
از ظرفیت ه��ای علمی و فرهنگ��ی دانش آموختگان و 
نخبگان شهرس��تان با همیاری دانشگاه بناب، پیام نور 
دانشگاه آزاد اسلامی و با همکاری دفتر نماینده مردم 
بناب در مجلس ش��ورای اسلامی به مدت یک روز در 

بناب برگزار شد.

نماینده مردم مرودش�ت در مجلس شورای 
اسلامی گفت: استفاده از سموم غیراستاندارد 

سلامت مردم مرودشت را تهدید می کند.
محمدمه��دی برومن��دی دی��روز در گفت وگو با 
خبرنگار فارس در مرودش��ت اظهار داش��ت: تامین 
امنیت و بهداش��ت غذایی شهروندان از نکات مهم و 
غیرقابل انکار است که استفاده از سموم غیراستاندارد 
در بخش کشاورزی به علت تحریم ها و افزایش بی رویه 

قیمت ها سلامت مردم را تهدید می کند.
وی اف��زود: ماندگاری این س��موم در محصولات 
صیف��ی و س��بزیجات ممکن اس��ت 20 ت��ا 25 روز 

پس از سمپاش��ی همچنان باقی بماند و به سلامتی 
مصرف کنندگان آسیب برساند.

این نماینده مجلس اضافه کرد: مسئولان با انجام 
برنامه ری��زی لازم باید به س��مت مبارزه بیولوژیک با 

آفت های محصولات کشاورزی گام بردارند.
سخنگوی کمیس��یون کش��اورزی، آب و منابع 
طبیع��ی مجلس با تاکید بر اینکه عدم قیمت گذاری 
صحیح محصولات کش��اورزی به کش��اورزان آسیب 
می رساند، تصریح کرد: نباید به خاطر عدم برنامه ریزی 
مسئولان، کشاورز محصولی را تولید کند و به دلیل 

اشباع شدن بازار دچار ضرر و زیان شود.

وی همچنین ابراز داش��ت: بی برنامگی مسئولان 
وق��ت در زمین��ه قیمت گ��ذاری و واردات محصول 
استراتژیک گندم و لجبازی مفرط و عدم قیمت گذاری 
صحیح آن توسط دولت در سال گذشته باعث شد تا 
بخش بسیاری از گندم با کیفیت تولید داخلی راهی 
دامداری ها شود و در نتیجه آن، دولت برای تامین نان 
مورد نیاز مردم، ذخیره استراتژیک کشور و همچنین 
پر کردن س��یلوهای خالی ناچار ش��د 7 میلیون تن 

گندم وارد کند.
نماینده مردم مرودش��ت، ارس��نجان و پاسارگاد 
افزود: با احتساب هزینه خرید، گمرک و بیمه، بخش 

عظیمی از س��رمایه های داخلی به دلیل بی برنامگی 
مسئولان به خارج از کشور رفته است.

این نماینده مجلس با اشاره به تلاش کمیسیون 
کشاورزی در راستای افزایش قیمت خرید تضمینی 
گن��دم گفت: قیمت خرید تضمینی گندم نزدیک به 
دو براب��ر افزایش یافت، اما این افزایش قیمت نیز به 
صلاح و س��ود کش��اورزان نبود و بخش خصوصی به 
عنوان رقیب دولت و با پرداخت کمی بیش��تر، گندم 
با کیفی��ت تولید داخل را خری��داری و راهی مراکز 
خصوص��ی کرد تا در نهایت باز نیز در چرخه مصرف 

خوراک دام قرار گیرد.

با حمایت وزارت ورزش و جوانان یک دوره 
جش�نواره بین المللی با حضور کشورهایی که 

قرابت فرهنگی با ما دارند، برگزار می کنیم.
به گزارش ایرنا این فدراسیون ورزش های سنتی 
و بازی های بومی کشور عصر جمعه با اعلام این خبر 
در حاشیه جشنواره بازی های بومی و محلی شمالغرب 
کشور که در ارومیه برگزار شد، افزود: دفتر فرهنگی 
یونسکو در راستای حمایت و مدیریت بازی های بومی 
و محلی فعالیت های خوبی به اجرا گذاشته و ما قصد 
داریم با هدف ایجاد تعاملات هر بیشتر با این انجمن 
جهانی و شناساندن فرهنگ ناب ایرانی به سایر ملت ها 

چنین جشنواره ای برگزار کنیم.
غلامرض��ا جعف��ری اظه��ار کرد: برگ��زاری این 
جش��نواره در این موقعیت زمانی که دولتمردان ما 
دنیا را به داشتن روحیه ای صلح جویانه و صلح طلب 

تشویق می کنند گامی مؤثر در رساندن پیام دولت و 
ملت ایران به اقصی نقاط جهان است.

وی ادامه داد: تشکیل انجمن غیردولتی اروپایی 
به منظور ایجاد تعاملات بین المللی، که ایران عنوان 
نایب رئیس��ی آن را دارد گامی مؤثر در ایجاد روابط 
بین المللی است که متأسفانه به دلیل عدم صدور ابلاغ 
رسمی از سوی رئیس توسعه آسیایی نتوانستیم در 
نخستین جلسه این انجمن که در اسپانیا برگزار شد 

شرکت کنیم.
وی ادامه داد: در همین راستا با ایجاد هماهنگی 
لازم توس��ط هیئت تابعه استان اردبیل با فدراسیون 
ترکیه درصدد سفر به این کشور و انعقاد تفاهم نامه 
تبادل فرهنگی در عرصه های فراملی و با نگاه رقابتی 

هستیم.
وی ثبت معنوی رشته هایی همچون کشتی گیله، 

چوخه، دوشو و کمانگیری با اسب در دفتر فرهنگی 
یونس��کو و شناساندن و رواج این رشته ها در سطوح 
بین المللی را از دیگر برنامه های فدراس��یون عنوان 
کرد و گفت: در راستای رسالت و ماموریت فدراسیون 
راهکارهای متنوعی در دستور کار داریم که برگزاری 

جشنواره های محلی از مهمترین این برنامه هاست.
جعف��ری اظهار کرد: اجرای مس��تمر این چنین 
جشنواره هایی زمینه معرفی ارزش های دینی و ملی 
کشور و تبیین کارکردهای علمی، فرهنگی، اجتماعی 

و اقتصادی را فراهم می کند.
وی افزود: پیش��تر قرار بود جش��نواره شمالغرب 
کشور که به میزبانی ارومیه برگزار شد، در چارچوب 
تفاهم نامه های منعقده به صورت بین المللی و با حضور 
تیم هایی از کش��ورهای همجوار استان برگزار شود 
که به دلیل برخی محدودیت ها نتوانس��تیم میزبان 

تیم های خارجی در این دوره از بازی ها باشیم.
جعفری گفت: نگاه فدراسیون به این جشنواره ها 
نگاه رقابتی نیس��ت هر چند که این موضوع )ایجاد 
رقابت( می تواند حس انگیزش��ی شرکت کنندگان و 
مخاطبین را برای جذب مشارکت های ویژه بالا ببرد.
وی گفت:تاکنون 2400 شکل بازی بومی و محلی 
در کشور شناسایی شده که از این تعداد 500 نوع آن 

به صورت دسته بندی شده در حال اجراست.
این مسئول از اجرای طرح تدوین دایره المعارف 
بازی های بومی و محلی کشور خبر داد و افزود: اجرای 
صحیح و اصولی این طرح حمایت دولت، نمایندگان 
مجل��س اندیش��مندان وزارت عل��وم و تحقیق��ات، 
سازمان و وزارت ورزش و جوانان کشور را می طلبد. 
این جشنواره عصر جمعه با معرفی برترین ها به کار 

خود پایان داد.

رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس:

تمامی دانش آموختگان پزشکی و پرستاری جذب كار می شوند

برگزاری جشنواره بین المللی بازی های بومی در ارومیه

نماینده مردم مرودشت در مجلس:

اسب آراد یزد اسطوره زیبایی در جشنواره ملی و بین المللی استفاده از سموم غیراستاندارد سلامت مردم مرودشت را تهدید می كند
زیبایی اسب کاسپین شد.

رئیس هیئت س��وارکاری گیلان در حاش��یه برگزاری یازدهمین 
جش��نواره ملی و بین المللی زیبایی اس��ب کاسپین در زیباکنار انزلی 
اظهار کرد: در این جش��نواره 48 اس��ب از گیلان، مازندران، قزوین، 

زنجان و یزد با یکدیگر رقابت کردند.
هوشنگ افشاری، افزود: اسب ها در هشت رده سنی یک تا هشت 

سال بودند که در این جشنواره مسابقه دادند.
وی، درباره انتخاب زیباترین اسب شرکت کننده در جشنواره مذکور 

تصریح کرد: اسب آراد یزد در این جشنواره اسطوره زیبایی شد.
مدیر جهاد کشاورزی گیلان نیز در گفت وگو با فارس گفت: برپایی 

این جشنواره در ارائه بهترین های هر رشته مهم بود.
علیرضا شعبان نژاد افزود: جهاد کشاورزی گیلان برای ایجاد رقابت 
و توس��عه صنعت پرورش اس��ب با تمام امکانات در اختیار خود ورود 

کرده است.
وی، تسهیلات بانکی، امور دامپزشکی و همکاری در صادرات اسب 

کاسپین را از جمله کمک های جهاد کشاورزی عنوان کرد.
این مس��ئول از آمادگی جهاد کشاورزی استان برای فراهم کردن 
تسهیلات بانکی و ارائه زمین مورد نیاز علاقه مندان در پرورش اسب 
کاس��پین خبر داد و یادآور ش��د: امیدواریم در جش��نواره های آینده 

مشارکت تمام استان ها و کشورهای خارجی را داشته باشیم.
وی حضور تیم های پرورش دهندگان اسب کاسپین در کشورهای 
خارج��ی را به عنوان یک مزیت در برطرف کردن تنگناهای صادرات 

اسب اصیل گیلان ذکر کرد.
براس��اس همین گزارش اسب کاسپین اصیل ترین اسب جهان و 

ریشه تمام اسب های دنیا است.

رشت- خبرنگار کیهان:
با استقرار گمرک در منطقه آزاد انزلی اجرای مصوبه کالای 

همراه مسافر در این منطقه آغاز شد.
با اجرای این مصوبه هر فردی می تواند تا س��قف 80 دلار کالا را 

بدون عوارض گمرکی وارد کند.
نزدیکی به پایتخت و کش��ورهای اروپایی و آس��یای مرکزی در 
مقایسه با دیگر مناطق آزاد کشور به ویژه جنوب، داشتن همزمان مرز 
زمینی، دریایی و هوایی و داشتن توانمندیهای گردشگری بر اهمیت 

اجرای این مصوبه افزوده است.

در جشنواره ملی و بین المللی اسب کاسپین
 اسب آراد یزد اسطوره زیبایی شد

ورود کالا بدون عوارض گمرکی
 از منطقه آزاد انزلی

سومین جش�نواره سراسری یک تصویر از یک حدیث در 
قالب یازدهمین جشنواره بین المللی امام رضا)ع( دیروز توسط 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان کردستان در سنندج 

آغاز شد.
مدیر کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان کردستان در مراسم 
افتتاح این جش��نواره از ارسال 4 هزار و 868 اثر از 900 مرکز کانون 
به دبیرخانه جش��نواره خبر داد. س��هیلا شیخی گفت: بیشترین آثار 
ارس��ال شده مربوط به استان کردستان است و استان های خوزستان 
و آذربایجان غربی به ترتیب رتبه دوم و سوم ارسال اثر به جشنواره را 
دارا هستند.به گزارش ایرنا، وی با بیان اینکه این جشنواره در سه گروه 
سنی 7 تا 9 سال، 10 تا 12 سال و 13 تا 17 سال برگزار می شود افزود: 
آثار ارسالی به دبیرخانه توسط داورانی از استان های گلستان، قزوین 
و کردستان بررسی شده است که در هر بخش 3 نفر و در مجموع 9 

نفراز شرکت کنندگان مورد تقدیر قرار خواهند گرفت.
ش��یخی هدف از این جشنواره را پرورش حس دینی و خداباوری 
نوجوانان، تأثیرگذاری حدیث و سخنان امام رضا)ع( بر روی نوجوانان 
و کودکان، تقویت همبستگی و وحدت اسلام و نیز هم افزایی بصیرت 

فرهنگی و هنری بین کودکان دانست.

سومین جشنواره سراسری یک تصویر 
از یک حدیث در سنندج آغاز شد

زنجان- خبرنگار کیهان: 
سرانه مصرف شیر کشور طی سال های 90 و 
91 ب�ه دلیل مصرف غلط و حذف یارانه این ماده 

غذایی 22 درصد کاهش داشت.
مشاور ارشد صنایع شیر ایران با اعلام  این مطلب 
در نشست خبری با خبرنگاران در زنجان اظهار داشت: 
با قطع یارانه طی 2 س��ال گذشته 22 درصد کاهش 
سرانه مصرف لبنیات را در کشور شاهد بودیم که تبعات 
آن را در طولانی مدت و در بخش س��لامت و بهداشت 

شاهد خواهیم بود.

حسین چمنی با اشاره به اینکه توسعه صنعت شیر 
نباید فقط از لحاظ اقتص��ادی مورد توجه قرار گیرد، 
گفت: با توس��عه صنایع تولید شیر و ایجاد اشتغال در 
این زمینه به ویژه در روس��تاها می توان مانع مهاجرت 
بی رویه و تبعات منفی اجتماعی حاصل از این  امر شد.

وی افزود: با مصرف ش��یر م��ورد نیاز بدن، علاوه 
ب��ر تحمیل این هزینه می توان از عوارض دیگر آن، از 
جمله پوکی استخوان که مهم ترین علت زمین گیری 
در سنین کهن سالی به شمار می رود، پیشگیری کرد.

این مقام مسئول با اشاره به اینکه 6/6 میلیون لیتر 

شیر در کشور تولید می شود، گفت: بیشترین ضایعات 
شیر تولیدی در تبدیل آن به پنیر در سیستم سنتی 
اس��ت که در این ش��یوه تا 40 درصد آب پنیر که 70 
نوع ماده غذایی می توان از آن تولید کرد،  دور ریخته 
می ش��ود که این امر در سیس��تم صنعتی به حداقل 
کاهش پیدا می  کند.چمنی با اش��اره ب��ه جایگاه این 
صنع��ت در عرصه صادرات، تاکید کرد: تا س��ال 75 
بزرگ ترین واردکننده مواد لبنی، از جمله شیر خشک، 
کره و پنیر بودیم که با پیگیری و جدیت در امر تولید 
در حال حاضر بزرگ ترین صادرکننده محصولات لبنی 

در سطح منطقه هستیم.
وی همچنین در مورد توزیع شیر در مدارس، گفت: 
طی سال گذش��ته به دلیل محدودیت های مالی 70 
درصد کاهش عرضه شیر در مدارس را داشتیم و این 
در حالی است که توزیع شیر مدارس تنها تا 7 درصد 
از نی��از دانش آموزان به مواد لبنی را تامین می کند و 
خانواده ها باید با توجه به اصول تغذیه ای در رس��اندن 
منابع غنی مواد لبنی به دانش آموزان خود کوشا باشند، 
زیرا زمان طلایی دریافت و ذخیره منابع کلسیم سنین 

8 تا 18 سالگی است.

مشاور ارشد صنایع شیر ایران خبر داد
كاهش سرانه مصرف شیر دركشورطی سال های اخیر

مراسم ویژه خطبه خوانی صبح دیروز با حضور خیل عظیم 
زائران در حرم کریمه اهل بیت)ع( برگزار شد.

به گزارش خبرگزاری فارس از قم، طبق سنتی دیرین همزمان با 
سالروز میلاد حضرت معصومه)س( مراسم ویژه خطبه خوانی در بارگاه 

ملکوتی کریمه اهل بیت)ع( برگزار شد.
در این مراس��م ش��رکت کنندگان پس از قرائت دعای مخصوص 
خطبه خوانی به قرائت زیارت حضرت فاطمه معصومه)س( پرداختند.

در ادامه این مراس��م پس از قرائت شعر مخصوص خادمان بارگاه 
کریمه اهل بیت)ع(، دعای فرج قرائت شد و سپس شرکت کنندگان 
با شاخه های گل به سمت ضریح مطهر حضرت معصومه)س( حرکت 

کرده و ضریح نورانی بانوی کرامت را گلباران کردند.
ب��ه گ��زارش ایرنا، ش��هر مق��دس قم در ش��ب می��لاد حضرت 
معصومه)س(، دختر موسی  بن جعفر)ع( حال و هوای ویژه ای به خود 
گرفت و مراسم جشن و سرور به مناسبت میلاد این بانوی بزرگوار در 

سراسر استان برپا شد.
حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( به طرز باشکوهی چراغانی 
و آذین بندی ش��د و برنامه های جشن و سرور در این مکان مقدس با 
حضور عاشقان و شیفتگان خاندان ولایت از سراسر کشور برگزار شد.

در مسجد مقدس جمکران که این روزها با خیل عظیم زائران از 
سراس��ر کشور رو به روست، نیز مراسم جش��ن و سرور برگزار شد و 
زائران با شرکت در این آیین ها، این عید را به یکدیگر تبریک گفتند.
مردم قم با چراغانی و آذین بندی مساجد و معابر، سر در منازل و 
مغازه ها و پخش نقل و شیرینی میلاد حضرت معصومه)س( را جشن 
گرفتند. همچنین مراس��م جشن و سرور در بقاع متبرکه امامزادگان 
قم نیز برپا ش��ده و پیروان دین مبین اس��لام و ارادتمندان با شرکت 
در این مراسم باشکوه، بار دیگر ارادت خالصانه خود را نسبت به اهل 

بیت)س( نشان دادند.
مسلمانان خارجی مقیم قم نیز با برپایی آیین های جشن و سرور،  
عش��ق و ارادت خالصانه خود را به کریم��ه اهل بیت)س( به نمایش 

گذاشتند.

همزمان با سالروز میلاد حضرت معصومه)س( انجام شد
برگزاری مراسم ویژه خطبه خوانی

 در حرم حضرت معصومه)س(


